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Redaktor wydania: Adrian Górniak 

KOMENTARZ PORANNY 

Fed jastrzębi, ciekawie w Rumunii 

W środę nastroje były dobre, a rynki finansowe dały duży kredyt zaufania Fed w 
kwestii wieczornej decyzji. Niestety amerykański bank centralny nie spełnił tych 
oczekiwań. Podniósł stopy procentowe o 25 p.b. (zgodnie z oczek. ale nie było 
jednomyślności) i nakreślił ścieżkę kolejnych 2 podwyżek w 2019 roku (we 
wrześniu były to 3 ruchy). Przez ostatnie wypowiedzi prezesa rynek wyceniał tylko 
jedną podwyżkę w przyszłym roku. W reakcji na komunikat S&P500 stracił ponad 
1,5% (ok. 2500 pkt), a dolar umocnił się do koszyka walut o 0,6%. Co ważne nie 
wybił ostatnich, lokalnych szczytów, a dziś o poranku nawet się osłabia. Niektórzy 
komentatorzy przesuwają akcent decyzji Fed na „pokazanie niezależności” banku 
wobec nacisków administracji prezydenta Trumpa. Nie zmienia to jednak faktu, 
że dzisiejszy poranek na rynkach akcyjnych jest trudny. Gł. azjatyckie indeksy 
tracą 1-2%. W średnim terminie wciąż ciężko postawić na jakiś scenariusz. Ten 
zależy od zachowania dolara, który nie wybił ostatnich szczytów, a szeroki obraz 
techniczny daje więcej szans na jego osłabienie. W naszym regionie ciekawe 
wydarzenia w Rumunii, gdzie podstawowy indeks giełdowy tąpnął o ponad 10%. 
W skrótowym opisie tego co się stało niektórzy mogą przeżyć swoiste deja vu. 
Tamtejszy rząd zapowiedział bowiem opodatkowanie banków, energetyki czy 
telekomunikacji. Zamroził ceny gazu. Planuje także zmiany w prywatnym 
systemie emerytalnym… 

Krystian Brymora 
 

Notowania: środa, 19 grudnia 2018 

 grudnia 208  Wartość Zmiana 

1D YTD 

WIG20  2 342,8 1,2% -4,8% 

WIG30 2 660,6 1,1% -5,8% 

mWIG40 4 002,0 0,0% -17,4% 

sWIG80 10 632,5 0,1% -27,2% 

WIG  59 223,7 0,9% -7,1% 

WIG Banki 7 776,1 0,1% -8,3% 

WIG Bud 1 928,8 -0,7% -31,6% 

WIG Chemia 9 484,5 -1,0% -38,0% 

WIG Dew 1 935,4 0,5% -11,9% 

WIG Energia 2 566,3 1,2% -14,2% 

WIG IT 1 985,3 0,3% -2,8% 

WIG Media 4 593,6 1,2% -4,1% 

WIG Paliwa 7 975,3 1,0% 11,7% 

WIG Spoż 3 396,3 1,3% -6,4% 

WIG Surowce 3 467,2 0,8% -21,1% 

WIG Telco 638,6 1,8% -14,3% 

DAX 10 766,2 0,2% -16,7% 

CAC40 4 777,5 0,5% -10,1% 

BUX 39 966,2 1,2% 1,5% 

S&P500 2 507,0 -1,5% -6,2% 

DJIA 23 323,7 -1,5% -5,6% 

Nasdaq Comp 6 636,8 -2,2% -3,9% 

Bovespa 85 673,5 -1,1% 12,1% 

Nikkei225 20 392,6 -2,8% -10,4% 

S&P/ASX 200 5 505,8 -1,3% -9,2% 

Złoto 1 252,8 0,3% -4,1% 

Miedź 5 970,0 -2,5% -17,6% 

Ropa WTI 48,2 3,4% -16,1% 

EUR/PLN 4,28 -0,1% 2,5% 

USD/PLN 3,75 -0,6% 7,6% 

CHF/PLN 3,78 -0,5% 5,9% 

EUR/USD 1,14 0,6% -4,8% 

USD/JPY 112,2 -0,3% -0,4% 
 

FW20 

 Wartość  Zmiana 

Kurs otwarcia 2 272   -32 -1,39% 

Kurs zamknięcia 2 318   36 1,58% 

Kurs min. 2 266   -12 -0,53% 

Kurs max. 2 320   10 0,43% 

Wolumen obrotu 43 726   15 894 57,11% 

Otwarte pozycje 56 692   2 017 3,69% 
 

Indeksy GPW 

Indeks Open Low High Close 1D Obrót 

WIG20 2 273,02 2 264,35 2 317,59 2 315,18 1,5% 824 

WIG30 2 585,28 2 576,74 2 633,16 2 631,45 1,3% 891 

MWIG40 4 004,34 10 560,52 10 666,87 4 000,83 -0,3% 117 

SWIG80 10 666,87 3 985,33 4 005,46 10 622,86 -0,6% 29 

WIG-PL 59 641,68 59 615,66 59 951,86 59 951,86 1,0% 981 

WIG 58 003,48 57 793,42 58 740,42 58 719,27 0,9% 985 

 

WIG20     

 Close MC 1D YTD  

Alior 56,75 7 409 -0,5% -28,6% 

CCC 205,80 8 472 2,0% -27,8% 

CD Projekt 153,00 14 706 7,3% 57,7% 

Cyfrowy P. 23,50 15 029 1,8% -5,5% 

Energa 9,84 4 074 0,3% -22,7% 

Eurocash 17,38 2 419 -0,5% -34,3% 

JSW 68,52 8 045 1,1% -28,8% 

KGHM 89,68 17 936 0,9% -19,4% 

Lotos 89,40 16 528 0,4% 54,9% 

LPP 8 285,00 15 347 4,2% -7,0% 

mBANK 437,80 18 535 0,3% -5,8% 

Orange 4,95 6 496 3,3% -14,5% 

Pekao 111,75 29 331 0,0% -13,7% 

PGE 10,65 19 913 1,9% -11,6% 

PGNIG 6,73 38 888 0,1% 7,0% 

PKN Orlen 108,15 46 257 1,4% 2,0% 

PKOBP 41,59 51 988 0,0% -6,1% 

PZU 44,60 38 513 0,6% 5,8% 

Santander Polska 373,00 38 079 0,8% -5,9% 

Tauron 2,37 4 154 1,3% -22,3% 

 

 
 

SKRÓT INFORMACJI ZE SPÓŁEK 

 Energetyka: ME planuje przed świętami przedstawić rozwiązania dot. cen energii 
– min. Tobiszowski; 

 Kęty: Spółka podała wstępne prognozy wyników za 4Q’18 [komentarz BDM]; 

 KGHM: Koncern w strategii na lata 2019-23 zakłada 540 tys. ton średniorocznej 
produkcji hutniczej w Polsce; 

 Energetyka: Rząd planuje na ’19 zamrozić ceny energii, a spółkom 
energetycznym zrekompensować straty – Polityka Insight; 

 PKP Cargo: Grupa chciałaby w ’19 sfinalizować kolejne akwizycje – Cz. 

Warsewicz; 

 PGNiG: Ceny gazu nie zostaną „nietknięte” – P. Woźniak; 

 Energetyka: Prąd nie zdrożeje – min. Tchórzewski; 

 Gazownictwo: Polskie LNG chce podpisać kontrakt na rozbudowę Terminala LNG 
do końca ‘19; 

 Stalexport: Spółka chce wypłacić zaliczkę na poczet dywidendy za ’18; 

 Energetyka: Koszty energii w latach 2020-40 mogłyby być niższe o 25 mld PLN 

dzięki OZE – PSEW; 

 Instal Kraków: R. Eggink (działający w imieniu własnym oraz osób fizycznych i 
prawnych) zwiększył zaangażowanie >5% głosów na WZA; 

 Skarbiec: Zmiany w zarządzie spółki. 

  

WYKRES DNIA 
 

BET stracił wczoraj ponad 11%, po tym jak rumuński rząd przedstawił plan 
zwiększenia podatków na firmy energetyczne, telekomunikacyjne i giełdy. 
 
BET - daily 

 
Źródło: Dom Maklerski BDM S.A., Bloomberg 
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mWIG40          

 Close MC 1D YTD   Close MC 1D YTD  

11 bit 
studios 

248,00 567 0,0% 25,3% ING BSK 191,00 24 849 1,1% -7,1% 

Amica 112,20 872 0,5% -10,8% Inter Cars 208,00 2 947 0,0% -32,9% 

Amrest 40,45 8 881 -0,1% -1,3% Kernel 49,00 4 015 2,7% 3,1% 

Asseco PL 46,70 3 876 0,2% 6,2% Kęty 326,00 3 112 -0,2% -20,4% 

Azoty 31,00 3 075 -1,6% -55,5% Kruk  168,20 3 177 1,0% -35,7% 

Benefit Sys. 868,00 2 481 0,9% -25,8% LC Corp 2,37 1 061 3,0% -13,8% 

Bogdanka 54,10 1 840 -1,6% -19,3% Livechat 23,90 615 -0,2% -40,1% 

Boryszew 4,64 1 114 -0,9% -49,7% Mabion 87,90 1 206 -1,6% -22,1% 

Budimex 115,80 2 956 -2,2% -45,4% Millennium 9,08 11 015 -2,2% 1,6% 

CI Games 0,84 127 -2,3% -18,4% Netia 4,87 1 634 0,0% -9,5% 

Ciech 46,06 2 427 -0,8% -19,9% Orbis 92,20 4 248 -0,9% -0,3% 

Comarch 151,00 1 228 0,3% -20,5% Pfleiderer 32,35 2 093 3,0% -4,1% 

Dino 102,00 10 000 0,5% 29,4% PKP Cargo 45,00 2 015 2,0% -18,3% 

Enea 10,49 4 631 0,9% -8,8% PLAY 20,94 5 317 0,2% -38,1% 

Famur 5,50 3 161 0,0% -11,3% PlayWay 134,50 888 3,5% 107,0% 

Forte 22,45 537 1,6% -55,1% Polimex 2,97 703 -1,3% -26,3% 

GetinNoble 0,43 433 4,9% -73,5% Sanok 27,00 726 -3,6% -40,9% 

GPW 38,10 1 599 -0,1% -18,9% Stalprodukt 314,00 1 752 -2,2% -37,8% 

GTC 8,16 3 946 -1,8% -16,7% Wawel 836,00 1 254 0,2% -18,9% 

Handlowy 69,30 9 055 0,0% -15,4% WP.PL 52,00 1 506 1,2% 7,2% 
 

WIG20 vs mWIG40 vs sWIG80 [zmiana % YTD]  

 
Źródło: Bloomberg, Dom Maklerski BDM S.A. 

FW20 

 
Źródło: Bloomberg, Dom Maklerski BDM S.A. 

WIG20 

 
Źródło: Bloomberg, Dom Maklerski BDM S.A. 
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INFORMACJE ZE SPÓŁEK 
  
Energetyka Ministerstwo Energii chce przed świętami przedstawić rozwiązania dot. cen energii - wynika z wypowiedzi dla 

dziennikarzy wiceministra energii Grzegorza Tobiszowskiego. 

Pytany czy poznamy rozwiązania dot. cen energii przed świętami, odpowiedział: "Myślę, że tak. Do tego dążymy. 
Naszą intencją jest, by ustalić szczegóły. Pewne ustalenia, deklaracje padły, teraz musimy to przygotować 
regulacyjnie". 

"Zawęża się to do jednego rozwiązania, które trzeba rozpisać na akordy, dlatego że trzeba pamiętać, iż mamy 
spółki giełdowe i skala jest duża. Pracujemy nad detalami. (…) Mogą być różne instrumenty, ale w jednym pakiecie" 
- dodał. 

Wiceminister poinformował, że prace prowadzą przedstawiciele ME, MPiT i KPRM. 

"Jesteśmy też w kontakcie z ministrem finansów. Trwają również konsultacje z samorządami" - powiedział. 

W środę na konferencji premier Mateusz Morawiecki poinformował, że kilku ministrów pracuje nad wypracowaniem 
rozwiązań, które spowodują, że nie dojdzie do podwyżek cen energii.  

Prace nad ostateczną propozycją związaną z planowanymi przez przedsiębiorstwa energetyczne ewentualnego 
wzrostu cen energii od 1 stycznia 2019 r. dla małych i średnich firm i samorządów jeszcze trwają i powinny one 
zostać przedstawione przed Świętami Bożego Narodzenia, wynika ze słów minister przedsiębiorczości i technologii 
Jadwigi Emilewicz. 

Dodała, że jeśli będzie to wymagało dodatkowego posiedzenia Sejmu w tej sprawie, to takie posiedzenie się 
odbędzie. 

"Jeśli te rozwiązania będą wymagały zmiany w prawie, to takie posiedzenie będzie miało miejsce. Natomiast jest 
też szereg rozwiązań, które nie potrzebują zmian w prawie" – podkreśliła minister. 

  
Kęty Spółka podała wstępne prognozy wyników za 4Q’18 

 
Kęty – wstępne wyniki 4Q’18 [mln PLN] 

  4Q'17 
4Q'18P  

szacunki 
zmiana  

r/r 
4Q'18P BDM odchylenie 2017 

2018P  
szacunki 

zmiana  
r/r 

2018P  
zarząd* 

Przychody ze sprzedaży 660,3 740,0 12,1% 716,0 3,4% 2 642,6 2 975,1 12,6% 2 893,0 

EBITDA 82,1 89,0 8,4% 91,0 -2,2% 421,2 460,9 9,4% 448,0 

EBIT 51,3 58,0 13,0% 59,3 -2,1% 301,2 336,3 11,6% 317,0 

Zysk (strata) brutto 50,1 52,0 3,9% 54,5 -4,6% 294,0 314,5 7,0% 295,0 

Zysk (strata) netto 40,1 56,0 39,6% 57,9 -3,2% 236,9 264,1 11,5% 253,0 

          
Marża EBITDA 12,4% 12,0%  12,7%  15,9% 15,5%  15,5% 

Marża EBIT 7,8% 7,8%  8,3%  11,4% 11,3%  11,0% 

Marża zysku netto 6,1% 7,6%   8,1%   9,0% 8,9%   8,7% 

Źródło: DM BDM S.A.,  spółka, *prognoza z 1/02/2018 
 

BDM: Spółka zaprezentowała wstępne szacunki wyników za 4Q’18  

 EBITDA wyniosła 89 mln PLN. Oznacza to poprawę r/r o ok. 7 mln PLN. Jednocześnie wynik jest minimalnie 
poniżej zakładanych przez nas 91 mln PLN (rekomendacja z 21/11/2018).  

 Przychody wyniosły 740 mln PLN (+12 mln PLN). W SWW odnotowano wzrost o 12% r/r, w SSA o 15% r/r, a w 
SOG o 7% r/r.  

 Wynik brutto obciążony jest przez saldo finansowe na -6 mln PLN (rok temu -1 mln PLN). Natomiast wynik netto 
został wsparty przez 13 mln PLN aktywa podatkowego (rozbudowa mocy w Alupol Films w SSE).  

 Dług netto to ok. 800 mln PLN (+14 mln PLN q/q).  

 W całym roku spółka odnotowała ok. 461 mln PLN EBITDA. Pierwotna prognoza zarządu z lutego wynosiła 448 
mln PLN.  

  
KGHM Grupa planuje na lata 2019-2023 średnioroczną produkcję hutniczą miedzi w Polsce na poziomie 540 tys. ton oraz 

produkcję górniczą na poziomie 450 tys. miedzi w urobku - podała grupa w strategii. KGHM zakłada ponadto 
obniżenie kosztu produkcji miedzi oraz wzrost udziału wsadów obcych w produkcji hutniczej. 

 

KGHM zakłada, że krajowa produkcja górnicza miedzi będzie odbywała się przy koszcie C1 nie wyższym niż 3,8 
tys. USD za tonę w okresie 2019-2023. Z wyliczeń PAP Biznes wynika, że po trzech kwartałach 2018 roku koszt 
ten wyniósł ponad 4,1 tys. USD za tonę.  
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Strategia KGHM zakłada również oparcie 35% produkcji hutniczej na wsadach obcych, w tym złomach, do 2030 
roku. W 2017 roku produkcja hutnicza ze wsadów obcych stanowiła 28,4 % łącznej produkcji KGHM Polska Miedź. 
Po trzech kwartałach 2018 roku było to mniej niż 25%.  

Grupa chce, by średnioroczny dzienny przerób rudy w Sierra Gorda wynosił co najmniej 130 tys. ton od roku 2020. 

KGHM planuje, że udział wysoko przetworzonych produktów miedziowych (drutu OFE-Cu, granulatu OFE-Cu oraz 
produktów końcowego zastosowania) w ogólnej sprzedaży grupy kapitałowej wzrośnie do poziomu 10%. na koniec 
2030 roku. 

W strategii zapisano również, że do końca 2030 roku 50% zapotrzebowania KGHM Polska Miedź na energię 
elektryczną ma pochodzić ze źródeł własnych oraz odnawialnych źródeł energii. 

  
Energetyka Rząd planuje na 2019 r. zamrozić ceny energii na obecnym poziomie, a spółkom energetycznym zrekompensować 

straty - poinformowała Polityka Insight, powołując się na roboczy projekt zmian prawa energetycznego. 

Z informacji Politka Insight wynika, że według projektu nowelizacji w 2019 r. opłaty za przesył i dystrybucję energii 
elektrycznej dla gospodarstw domowych nie będą mogły być wyższe niż 31 grudnia 2018 r., a za sprzedaż - 1 
stycznia 2018 r.  

Nowe prawo miałoby też zmusić państwowe i prywatne spółki obracające energią do renegocjowania umów z 
samorządami i firmami, jeżeli cena za sprzedaż energii przekracza 270 zł/MWh. Będzie to dotyczyło kontraktów 
zawartych po 1 lipca 2018 r.  

Przedsiębiorstwa energetyczne miałyby tworzyć cenniki, w których ustalą wysokość opłat za prąd dla określonych 
odbiorców. Cenniki prądu nie byłyby zatwierdzane przez prezesa Urzędu Regulacji Energetyki. 

Projekt przewiduje też, że firmy energetyczne, które na 2019 r. za dystrybucję i sprzedaż energii elektrycznej 
zaproponowały ceny wyższe o 5 proc. niż tegoroczne, zostaną z mocy ustawy zmuszone do „nadzwyczajnego 
obniżenia taryfy”. Jednocześnie w wyniku tej obniżki nowa taryfa nie będzie mogła być niższa niż w 2018 r., a zysk 
spółek z dystrybucji i sprzedaży energii nie będzie mógł spaść poniżej 2 proc.  

W zamian za utrzymanie stawek za energię na obecnym poziomie spółki energetyczne miałyby otrzymać wsparcie 
od państwa. Będzie ono finansowane ze sprzedaży uprawnień do emisji CO2. Przekazane środki firmy 
energetyczna miałyby przeznaczać na inwestycję w OZE, kogenerację, czy ochronę środowiska. 

  
PKP Cargo Grupa, która ma obecnie około połowę rynku przewozów intermodalnych w Polsce, chce w perspektywie realizacji 

strategii na lata 2019-2023 zwiększyć udział do 65% - poinformował PAP Biznes w wywiadzie Czesław Warsewicz, 
prezes spółki. 

 
Spółka, która w grudniu przejęła słoweńskiego przewoźnika kolejowego Primol-Rail liczy, że w 2019 roku będzie 
mogła pochwalić się kolejnymi akwizycjami - poinformował wywiadzie prezes Warsewicz. 

 
"Prowadzimy rozmowy na temat akwizycji, mamy pewne koncepcje. Bierzemy pod uwagę kilka propozycji akwizycji, 
liczba rozpatrywanych celów może się zwiększyć. Są różne propozycje, które do nas docierają i musimy je 
przeanalizować. Mamy pewne pomysły akwizycji i na rynku krajowym, i na rynku zagranicznym, przede wszystkim 
europejskim. W przyszłym roku mam nadzieję, że będziemy mogli pochwalić się rynkowi przejęciami, ale czy to 
będzie pierwszy, drugi czy trzeci kwartał, trudno obecnie przewidzieć" - powiedział prezes.  

Na pytanie, czy potencjalnymi celami akwizycyjnymi mogą być spółki pośrednio kontrolowane przez Skarbu 
Państwa, takie jak Lotos Kolej, Orlen Kol-Trans czy Pol-Miedź Trans lub PKP LHS, prezes odpowiedział: 

"Jesteśmy otwarci na każdy scenariusz, ale dzisiaj takich rozmów nie prowadzimy. Wspomniane spółki wykonują 
usługi w ramach swojej grupy, mają na celu zapewnienie przewozów głównie na potrzeby wewnętrzne, ale pewien 
procent usług świadczą też na zewnątrz. Na pewno każda taka potencjalna transakcja musiałaby uwzględniać 
strategie rozwoju tych podmiotów i kwestie związane np. z bezpieczeństwem przewozu paliw czy innych rodzajów 
ładunków". 

  
Energetyka Wzrost cen energii dla odbiorcy końcowego do poziomu ok. 330 PLN/MWh wydaje się być uzasadniony, jednak 

oferowanie odbiorcom cen dochodzących nawet do 500 PLN za MWh jest nieuprawnione - poinformował prezes 
Urzędu Regulacji Energetyki Maciej Bando. 
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PGNiG Ceny gazu nie zostaną nietknięte, działamy w otoczeniu rynku europejskiego, a tam ceny gazu bardzo mocno 
poszły do góry - powiedział w środę w TVP prezes PGNiG Piotr Woźniak. 

"Proszę się nie dać zwieść analizom, które pokazują, że jak ropa spadła w dół, to cena naszego gazu powinna 
spaść w dół. Ani ona nie spada w tym samym tempie, ani nie powinna de facto spadać w tym samym tempie. 
Rynek gazu - został wolą całego tego rynku (...) odczepiony od rynku ropy" - podkreślił Woźniak w rozmowie w 
TVP Info. 

  
Energetyka Wzrosty cen energii Polaków nie dotkną, prąd nie zdrożeje - zapewnił w środę w Brukseli minister energii Krzysztof 

Tchórzewski. Jak zaznaczył ma zabezpieczone na ten cel 5 mld PLN dzięki przychylnej decyzji KE ws. 
wykorzystania starych certyfikatów na emisje. 

Minister mówił, że rząd robi wszystko, żeby podwyżek cen energii nie było. "I tych podwyżek nie będzie" - 
powiedział Tchórzewski w rozmowie z dziennikarzami. "Za wcześnie oznajmiać, jakie ostatecznie pomysły się 
sfinalizują" - dodał pytany, w jaki sposób rząd chce to przeprowadzić. 

  
Energetyka Towarowa Giełda Energii wprowadza od 1 lutego 2019 roku program poprawy płynności - poinformowała TGE w 

komunikacie prasowym. Podstawę programu ma stanowić nowy model animacji skierowany do uczestników 
obrotu, którzy mają w planach podjęcie współpracy z TGE oraz przyjęcie na siebie roli animatora. 

  
Tauron Koncern podpisał z Bankiem Gospodarstwa Krajowego umowę kredytu na kwotę 1 mld PLN, z którego środki 

zostaną przeznaczone na refinansowanie obligacji spółki oraz na finansowanie wydatków inwestycyjnych grupy . 

  
Gazownictwo Polskie LNG ogłosiło przetarg na część lądową rozbudowy Terminala LNG w Świnoujściu w formule EPC i 

spodziewa się podpisać kontrakt z wykonawcą do końca przyszłego roku, poinformował prezes Paweł Jakubowski. 
Założeniem przetargu jest wykonanie wszystkich trzech elementów według modelu zaprojektuj i zbuduj przez 
jednego wykonawcę. 

"Chcemy, żeby zwiększenie mocy regazyfikacyjnych do 7,5 mld m3 nastąpiło w najkrótszym możliwym czas, 
planujemy, że do końca 2021 r. terminal osiągnie przepustowość 7,5 mld m3, a trzeci zbiornik i możliwość 
załadunku na kolej będą gotowe w 2Q’23" - powiedział prezes. 

  
Orbis Spółka zawarła z Mota-Engil Central Europe umowę na budowę hotelu ibis Styles w Szczecinie. Wynagrodzenie 

dla Mota-Engil Central Europe ma wynieść 41,5 mln PLN. W komunikacie podano, że prace budowlane powinny 
zostać zakończone w 3Q’20. 

  
Handel Zasoby powierzchni handlowej na głównych polskich ulicach handlowych ("high streets") mogą zwiększyć się o 

15-20% w ciągu najbliższych 10 lat, ocenia firma CBRE w raporcie pt. "TOP10 high streets w Polsce". 

 
Odwiedzalność centrów handlowych w Polsce w grudniu wzrosła o prawie 25% w stosunku do innych miesięcy, 
wynika z danych Polskiej Rady Centrów Handlowych (PRCH). Oznacza to, że w grudniu wszystkie centra 
handlowe w Polsce mogą osiągnąć około 180 mln odwiedzin. 

  
LZMO Spółka wypracowała w listopadzie ok. 6,0 mln PLN przychodów. 
 
  
Energetyka Średnia cena sprzedaży energii elektrycznej na rynku konkurencyjnym wyniosła 208,83 PLN/MWh w 3Q’18, podał 

URE. 
 
  
Stalexport Spółka chce wypłacić 10,91 mln PLN zaliczki na poczet przewidywanej dywidendy na koniec roku obrotowego 2018. 

  
Mercator Mercator Medical wszedł na rynek w Wielkiej Brytanii i krajach Beneluksu, podała spółka. To kolejny element 

ekspansji w Europie Zachodniej, która jest jednym z filarów realizowanej strategii rozwoju. 
 
"Konsekwentnie rozwijamy oba obszary naszej działalności, czyli produkcję i dystrybucję. W ramach segmentu 
produkcyjnego od bieżącego kwartału dysponujemy już pełnymi mocami wytwórczymi w naszej fabryce rękawic 
(3 mld szt. rocznie) w Tajlandii, z której dynamicznie rośnie sprzedaż bezpośrednio m.in. do USA. Natomiast w 
ramach segmentu dystrybucyjnego umacniamy się w regionie CEE, w tym w Polsce, eksplorujemy dalsze 
możliwości wzrostu w Azji i w Afryce, ale przede wszystkim zdobywamy kolejne rynki w Europie Zachodniej. Nie 
znajduję powodu, dla którego nasze silne marki oraz jakościowe produkty miałyby nie być również w gronie liderów 
rynkowych na Zachodzie" - powiedział prezes Wiesław Żyznowski, cytowany w komunikacie. 

  
JSW JSW Koks zainwestuje 220 mln PLN w budowę bloku energetycznego opalanego gazem koksowniczym w 

Koksowni Radlin. Projekt wesprze Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej kwotą 134 mln 
PLN w ramach POIiŚ 2014-20. 

  
Kernel Europejski Bank Inwestycyjny udzielił spółce kredytu w wysokości 250 mln USD. 
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Global Cosmed Fundusze zarządzane przez Trigon TFI żądają wykupienia, posiadanych przez nie akcji grupy przez pozostałych 
akcjonariuszy spółki, do 10 stycznia. 

  
PGNiG Koncern podpisał wiążącą umowę długoterminową na dostawy gazu skroplonego z firmą Port Arthur LNG, spółką 

zależną Sempra LNG & Midstream. Umowa zakłada zakup przez PGNiG około 2 mln ton LNG (tj. około 2,7 mld m 
sześc. gazu ziemnego po regazyfikacji) rocznie przez 20 lat. 

  
Energetyka Łączny koszt energii elektrycznej w latach 2020-2040 mógłby być niższy niż w scenariuszu PEP 2040 o 25 mld zł i 

wynieść 1,44 bln zł, gdyby wykorzystać większą ilość energii z odnawialnych źródeł, w tym z najtańszego dziś 
wiatru, ocenia Polskie Stowarzyszenie Energetyki Wiatrowej (PSEW). Zaoszczędzona kwota stanowi równowartość 
prawie półrocznego zużycia energii elektrycznej w całej polskiej gospodarce. W przypadku jednostkowego zużycia 
to oszczędność rzędu 10 zł/MWh w całym okresie, a w latach 30. (gdy projekt PEP 2040 przewiduje wygaszanie 
farm lądowych i budowę elektrowni jądrowej) – nawet 30 zł/MWh. 

 
Stworzenie warunków do pełnego wykorzystania potencjału lądowej i morskiej energetyki wiatrowej w Polsce 
pozwoliłoby obniżyć ceny energii dla odbiorców końcowych i zredukować emisje CO2 - ocenił Janusz Gajowiecki, 
prezes Polskiego Stowarzyszenia Energetyki Wiatrowej. 

  
Instal Kraków Raimondo Eggink (działający w imieniu własnym oraz w imieniu osób fizycznych i prawnych) zwiększył 

zaangażowanie do 8,25% kapitału zakładowego spółki oraz 5,15% ogólnej liczby głosów na WZA (z odpowiednio 
7,87% oraz 4,91%).  

  
Eurocash  Spółka zawarła przyrzeczoną umowę sprzedaży 100% udziałów PayUp Polska o wartości 110 mln PLN. 

  
Idea Bank Bank podał, że jest na ukończeniu procesu dostosowania się do zaleceń KNF w zakresie przetwarzania danych 

w chmurze. 
  
LC Corp Deweloper nabył we działkę przy ul. Orawskiej we Wrocławiu o powierzchni 1,1 ha za 8,5 mln PLN (+VAT) Spółka 

zamierza tam zrealizować projekt liczący 203 lokale. 

  
Wirtualna Polska Grupa kupiła łącznie za 21,1 mln PLN 50,8% udziałów w spółce Superauto24. com sp. z o.o. 

  
Ursus Oferta złożona przez konsorcjum grupy Ursus została wybrana jako jedna z trzech na opracowanie i dostawę 

typoszeregu pojazdów bezemisyjnego transportu publicznego. Wartość oferty to 22,35 mln PLN. 

 
Zetor - czeski producent ciągników, na którego pomoc liczył Ursus, ma własne problemy — zwolni ponad 40% 
załogi. – Puls Biznesu 

  
OT Logistics Rada nadzorcza OT Logistics zatwierdziła w środę przedstawiony przez zarząd plan naprawczy, którego celem 

ma być zwiększenie EBITDA oraz poprawa płynności finansowej. 

 
Prezes Zbigniew Nowik złożył rezygnację z członkostwa w zarządzie grupy; rada nadzorcza oddelegowała na 
jego miejsce Waldemara Maja. 

  
Skarbiec Ewa Radkowska-Świętoń zrezygnowała w środę z funkcji prezesa Skarbiec Holding. Dodatkowo rada nadzorcza 

spółki odwołała wiceprezesa Andrzeja Sołdka i powołała w skład zarządu Pawła Tokarskiego oraz delegowała 
członkinię rady, Annę Milewską, do wykonywania czynności członka zarządu. 

  
PGNiG Koncern, który podpisał w środę 20-letnią umowę z amerykańską firmą Port Arthur na zakup skroplonego gazu 

ziemnego, ma już w całości wypełniony portfel kontraktowy na dostawy gazu LNG - poinformował prezes PGNiG 
Piotr Woźniak. 

  
Energa Rada nadzorcza Energi zgodziła się na wydanie przez spółkę Elektrownia Ostrołęka polecenia rozpoczęcia prac 

związanych z budową Elektrowni Ostrołęka C. 

  
Lentex Spółka rozpoczyna przegląd opcji strategicznych, którego celem będzie restrukturyzacja grupy. 
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Interma Trade Spółka wypracowała w listopadzie 6,2 mln PLN (+24% r/r). 

 
Interma Trade – sprzedaż miesięczna [mln PLN] 

 
Źródło: Dom Maklerski BDM S.A., spółka 

  
Selena FM Rada nadzorcza spółki powołała na stanowisko wiceprezesa zarządu ds. sprzedaży Dariusza Ciesielskiego oraz 

Bogusława Mieszczaka, któremu powierzono funkcję członka zarządu ds. operacyjnych. 

  
PKN Orlen Spółka podała, że podpisała umowę, gwarantującą jednostkom Ochotniczej Straży Pożarnej (OSP) należącym do 

Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśniczego rabat na paliwa w sieci stacji paliwowych koncernu w całej Polsce. 
Program ruszy 1 stycznia 2019 r. 

  
Kruk Spółka podpisała 5 letnią umowę o kredyt rewolwingowy z Bankiem Pocztowym, która zapewni dodatkowe 

finansowanie w wysokości do 50 mln PLN. Łączna wartość wszystkich dostępnych linii kredytowych grupy wynosi 
obecnie 1,8 mld PLN. 

  
Gazownictwo Nie ustaje presja na wstrzymanie budowy nowego gazociągu Gazpromu, ale w UE większości dla takiego 

posunięcia ciągle nie ma. – Rzeczpospolita 

 
Rynek gazu czekają duże zmiany. - Parkiet 

  
Giełda W przyszłym roku rynek NewConnect opuści kilka spółek, w tym m.in. XTPL, Bloober Team, czy Cherrypick 

Games. - Parkiet 

  
APS Energia APS Energia kończy prace nad nową, pięcioletnią strategią. - Parkiet 

  
Branża 
turystyczna 

Biura podróży przegrały z fiskusem ws. podatku VAT. – Dziennik Gazeta Prawna 

  
Energetyka Elektrownia Ostrołęka jako ostatni może dostać subwencje z rynku mocy. – Dziennik Gazeta Prawna 

 
Pakiet zimowy jest optymistyczny dla Ostrołęki. Nowa elektrownia będzie mogła być wspierana przez lata. – Puls 
Biznesu 
 
Do firm specjalizujących się w budowie i zarządzaniu farmami wiatrowymi zgłaszają się przedsiębiorcy, proszący 
o oferty bezpośredniej sprzedaży prądu. – Puls Biznesu 

  
Źródło: Dom Maklerski BDM S.A., spółki, PAP  
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